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provocan. En lo que va de 2022, llevo dos muertes a mis 
espaldas: un suicidio y una sobredosis», relacionada con chem-
sex. «Las clínicas de desintoxicación –dice también– de toda 
España están llenas de hombres con doble adicción, a drogas 
y sexo, por el chemsex. Es una epidemia». También dice: «La 
espiral destructiva del chemsex no conoce edades, clases, ni 
razas. Afecta por igual a gente con o sin estudios, de todas 
las edades, es algo muy oscuro y perverso». «A menudo, 
cuando hablas con personas que practican el chemsex, dicen 
“ni siquiera lo disfruto”. Yo me descubrí haciendo cosas que 
nunca quise hacer y que continuaba haciendo porque era 
incapaz de parar, porque algo ajeno a mí había tomado el 
timón y se había adueñado de mis decisiones. Eso no es ser 
libre; al contrario, es ser esclavo». «Es la enfermedad de la 
adicción que trae pérdidas de trabajo, de casas, de parejas; 
ingresos psiquiátricos; intentos de suicidio; enfermedades 
mentales y físicas; y muerte».

Señora Oltra, le repetiré algo que he dicho: increíble, señora 
Oltra, que la policía luche contra la droga y su gobierno la 
promueva. Usted ya ha demostrado que no puede tutelar a 
menores. Si le queda algo de dignidad y respeto a las familias 
valencianas, dimita hoy mismo. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria.

Passarem a escoltar la resposta per part de la vicepresi-
denta del Consell sobre este tema, que ens ha ocupat algu-
nes preguntes.

Quan vosté vullga, vicepresidenta.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, senyor president.

No sé què ha despertat més furor, si el chem o el sex, però el 
cas és que este matí és monotema.

Senyora Criado, insistisc en la idea que no s’està promovent 
l’ús de les drogues, el que es fa és treballar sobre una realitat 
que existix. I que existix, si ha escoltat abans, quan he contes-
tat als seus companys, existix, segons l’enquesta sobre hàbits 
sexuals i consum de drogues entre hòmens, que està avalada 
pel ministeri de sanitat –per això allò de sanitat– i a través del 
Pla nacional sobre drogues, del cent per cent de les perso-
nes enquestades que foren usuàries de chemsex en 2021, un 
61,9 % residia a la Comunitat de Madrid. El 61,9 %. I el 3,2 % 
residia en la Comunitat Valenciana. Encara aixina, pensem que 
és un tema a abordar. Però no és d’estranyar que l’Ajuntament 
de Madrid tinga una campanya tan potent, perquè la major 
part d’usuaris es troben en el país de la llibertat.

Aleshores, com que no volem que se’ns vagen les xifres a les 
xifres de la Comunitat de Madrid, el que fem és abordar-lo. I 
ho abordem des de la mateixa mirada de la gent jove, sense 
adultcentrisme, i ho abordem des de la mateixa demanda de 
la gent jove, dels temes que volen abordar.

I en la sèrie «Ací n’hi ha tema», que es fa tots els dijous –hui 
n’hi ha, per si els interessa–, hem abordat moltíssimes coses. 
I vaig a explicar tot el que hem abordat en les sessions: «Salut 
sexual, relacionar-se en positiu». Segon, «ús del preserva-
tiu entre la gent jove». Tercer, «prevenció d’ITS en dones que 
tenen relacions amb altres dones». Quart, «pressió estètica i 
gordofòbia, relació positiva amb el nostre cos». Cinc, «plaer i 
autoconeiximent», ací sobretot es parla de la masturbació. Sis, 
«accés i ús de joguets eròtics entre la joventut». Ahí s’educa 
sobre els joguets sexuals, els instruments sexuals. «Salut 
mental i sexualitat, estat d’ànim en relacions sexuals i afecti-
ves». «Comunicació durant les relacions sexuals i influència 
de la pornografia en l’imaginari jove». «Gelosia en la parella». 
«Sant Valentí, l’amor romàntic». «Responsabilitat afectiva». 
«Feminisme i sexualitat; poliamor, monogàmia i les diverses 
maneres d’establir vincles afectius». «Assetjament sexual». 
«El clítoris». «Xiques gamers i els estereotips de gènere en els 
videojocs». «Dones del poble gitano i la sexualitat». «Chemsex 
–que esta va ser en abril, que és l’única que els ha interes-
sat–… Chemsex, drogues i sexualitat». La dèneu, «la píndola 
del dia després»; la vint, «l’orgull LGBTIAQ». Vint-i-u, «mens-
truació i sexe». Vint-i-dos, «l’orgasme, la bisexualitat». I hui 
toca l’asexualitat, per si és del seu interés, este és el tema que 
anem a abordar hui, que és l’A de LGTBIAQ+.

Tots estos temes s’han tractat, tots. Jo ja sé que vosté, amb 
estos temes, igual que quan s’ha abordat trencar els estereo-
tips del sexe anal, vosté té molt d’interés en estos temes. Jo 
li ho agraïsc, perquè el treball del director general de l’Institut 
Valencià de la Joventut és ingent. Perquè, efectivament, l’oci 
educatiu i la promoció de l’oci educatiu és un dels eixos tron-
cals de les polítiques de joventut, junt amb l’emancipació de la 
gent jove a través de l’accés al treball i a la vivenda. Però, vaja, 
a vostés els interessa el chemsex, jo què volen que els diga? 
Estos temes els aborden professionals, professionals que 
saben d’açò prou més que vosté i que jo.

I, en qualsevol cas, és un èxit entre la joventut associada 
perquè ens fem eco d’allò que la gent jove, associada, està 
reivindicant. I, en qualsevol cas, com dic, són polítiques de 
gestió de la realitat, i no de generació de pensaments màgics.

Moltes gràcies, senyories. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, vicepresidenta.

Senyories, continuem amb la següent pregunta de control, 
que formula l’il·lustre diputat Alfredo Castelló, al vicepresi-
dent segon i conseller d’habitatge.

Quan vosté vullga, senyoria.

El senyor Castelló Sáez:

Muchas gracias, presidente.

Bueno, después de esta sesión de chemsex que llevamos 
hacia adelante, pasemos a sus antipolíticas de vivienda, 
conseller. Pasemos a la droga dura.
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Nosotros créame que no le diremos en nuestras interven-
ciones «conseller comunista» para empezar, pero la verdad 
es que nos lo pone realmente difícil. Porque he de darle la 
enhorabuena, en primer lugar, porque ha finalizado la purga 
de la anterior dirección de Podemos, al cargarse a César 
Jiménez, y ya no queda nadie de la anterior dirección de 
Podemos. Ha acabado una purga, muy comunista. Y, por 
otro lado, también ha llevado a cabo tres nuevas iniciativas 
legislativas, tres anteproyectos que son de un sectarismo 
tan atroz, de un comunismo tan atroz, de un control desafo-
rado tan atroz que, cuando el señor Pascual le vuelva a decir 
«conseller comunista», seguramente tendré que asentir.

Mire, le venimos a preguntar por el tema de la ocupación 
porque es algo que nos preocupa. Usted me comentó que 
teníamos 1.400 viviendas ocupadas del parque público, 
1.411, y que había unas regularizaciones que rondaban las 
trescientas. Por eso le pregunto que me actualice ese dato, 
y me diga, al final, cuántas ocupaciones ha habido en esta 
legislatura, cuántas tenemos actualmente, y que me diga 
también el tema de las regularizaciones. Porque, como le 
digo, preocupa, nos preocupa. Y que queremos que nos diga 
qué piensa hacer, porque hasta 2026 no nos ofrece absolu-
tamente nada.

Mire, a nosotros la permisividad en el tema de la ocupación, 
de las listas de espera, los riesgos que produce el efecto 
llamada, nos preocupa. La permisividad en las ocupaciones 
acarrea, indudablemente, multitud de problemas. La ocupa-
ción ilegal impide reparar viviendas recuperadas y volver-
las a adjudicar a los integrantes de la lista de espera –luego 
hablaremos de eso–, a quienes correspondería por dere-
cho. Ponen en riesgo a los vecinos de los inmuebles ocupa-
dos, porque suelen ir acompañados de enganches ilegales 
sin ningún control, y porque la ocupación genera un efecto 
llamada nada deseable. Además de eso, en viviendas priva-
das, desde que están ustedes esta legislatura, se ha multipli-
cado por dos el número de ocupaciones.

¿No le preocupa a usted también todo esto?

Gracias, presidente. (Aplaudiments)

(Ocupa la presidència el vicepresident segon de les Corts 
Valencianes, senyor Bellver Casaña)

El senyor vicepresident segon de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Castelló.

Senyor conseller. Un segon, un segon, per favor. (El senyor 
conseller intervé sense micròfon)

Ara.

El senyor vicepresident segon del Consell i conseller d’Habi-
tatge i Arquitectura Bioclimàtica:

Moltes gràcies, president.

Senyor Castelló, vosté manté habitualment un to mode-
rat en les formes, però és veritat que avui, parlant de secta-
risme, de purgues i de comunisme, jo no sé si és això droga 
dura, o potser, tenint en compte el to de la sessió d’avui, 
hauríem de parlar de porno duro.

Ara bé, sobre la pregunta que vosté em fa, li diré que al parc 
públic de la Generalitat Valenciana es troben en situació 
d’ocupació sense títol 1.654 habitatges, dels quals al voltant 
de huit-cents estan en procés de recuperació.

Una altra dada que és molt important, senyor Castelló: 
del total d’habitatges ocupats sense títol al parc públic de 
la Generalitat Valenciana, del total d’ocupats sense títol, 
només el 23 %, torne a dir, el 23 %, 385 habitatges, han estat 
ocupacions produïdes durant el govern del Botànic. Això és, 
més de mil habitatges, més de mil, van ser ocupats abans 
de 2015 amb els governs del seu partit, i més de la mitat 
d’aquests es trobaven sense comptabilitzar quan vam arribar 
al govern. És a dir, vostés ni tan sols computaven les ocupa-
cions que tenien, i deixaren al parc públic en una situació 
d’abandonament absolut. (Aplaudiments)

El senyor vicepresident segon de les Corts Valencianes:

(Inoïble per raons tècniques) … Quan vullga, senyor Castelló.

El senyor Castelló Sáez:

Gracias, presidente.

¿Y me puede decir, entonces, por qué en la resolución del 
4 de abril de 2017 decía su Consell que «al inicio de la 
presente legislatura, se detectaron más de quinientas vivien-
das ocupadas»? ¿Quién miente, su Consell o usted ahora? 
¿Cómo puede ser que en 2017 –no en el 2015– dijeran que 
había 500 viviendas ocupadas en el gobierno del PP, bole-
tín oficial, y hoy usted nos cuente esta milonga? (Algú diu: 
«Miente.») No paran de mentir. Es que en las memorias del 
EVha estaba exactamente igual. No paran de mentir, es lo 
suyo, mentir.

Por cierto, usted que es el conseller más recortado, a pesar 
de las apariencias, del Consell, al que le han birlado 11 millo-
nes de euros de sus partidas de vivienda para comprar el 
edificio de Correos, ¿qué opinión le merece esto? ¿Le parece 
progresista, conseller? Porque ya le habían birlado cuatro 
antes, del Plan de vivienda, el gobierno de Sánchez y de su 
partido.

Ahora nos sorprende con otra cuestión, porque es que usted 
va de éxito en éxito, y le voy a dar de nuevo la enhorabuena. 
Antes, porque ha finalizado la purga de la nueva dirección, 
y ahora porque resulta que anteayer también nos publi-
can en el diario oficial el anuncio de que van a pasar todas 
las viviendas de la EVha a formar parte del parque público 
de la Generalitat. Pero, en el segundo punto, nos dice que 
se elimina la lista de espera. Enhorabuena, la lista de espera 
está a cero en la Comunidad Valenciana, y lo ha conseguido 
el conseller. Sacó el registro de demandantes de vivienda, 
(aplaudiments) se lo cargó, lo dejó a cero; y ahora, la lista 
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de espera, a cero. Enhorabuena, conseller. Logro histórico, 
45.000 hace tres meses, y hoy, ninguno. ¿Eso no le suena 
también a comunista, conseller?

Gracias, presidente. (Aplaudiments)

El senyor vicepresident segon de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor Castelló.

(Veus) Senyories, per favor.

Quan vosté vullga, conseller.

El senyor vicepresident segon del Consell i conseller d’Habi-
tatge i Arquitectura Bioclimàtica:

Senyor Castelló, potser hauria vosté de fer una mica més 
exercici de responsabilitat. Mire, a mi no m’han birlat res. La 
conselleria, la vicepresidència segona, va posar en marxa un 
programa, des d’una perspectiva municipalista, per a facili-
tar l’adquisició d’habitatges als ajuntaments i ampliar el parc 
públic. Eixe programa, que era el primer any, el 2021, en què 
es posava en marxa, va resoldre positivament totes les sol-
licituds, sense excepció, que presentaren els ajuntaments. I, 
efectivament, un romanent, com no pot ser d’altra forma, es 
fa posar a disposició de la conselleria d’hisenda, que va pren-
dre la decisió que va considerar.

Dit això, dit això, l’ocupació sense títol és una qüestió que 
exigiria una certa seriositat per la seua part. No es pot parlar 
d’això com si fora només un número perquè, darrere de les 
dades, senyor Castelló, es troben, moltes vegades, famílies 
que patixen una situació de vulnerabilitat. Mire, a banda dels 
processos legals que seguixen de regularització a què m’he 
referit abans, val a dir que, des de la Generalitat, s’han estat 
desenvolupant diferents mesures per a evitar que les situaci-
ons d’ocupació sense títol es produïsquen.

Li done alguns exemples: hem enfortit les inspeccions periò-
diques i la seguretat al parc públic, i he de dir que els serveis 
d’inspecció fan una gran tasca de detecció i avís immediat en 
cas d’ocupació irregular. I quan es dona, efectivament, una 
ocupació sense títol i es detecta, en coordinació amb els ajun-
taments, estudiem cada situació concreta perquè, en moltes 
ocasions, es tracta de famílies que necessiten un sostre en el 
qual viure. I és la nostra responsabilitat, encara que a vosté 
açò no li agafe molt a prop, resoldre les situacions d’ocupació 
irregular sense vulnerar els drets d’aquestes persones.

De la mateixa manera que quan una família es troba en una 
situació d’emergència i necessita un habitatge adjudicat de 
la forma més ràpida possible, en els casos d’ocupació sense 
títol, per motius d’emergència d’habitatge, també hem d’ac-
tuar amb rapidesa. Mire, al voltant de la meitat dels habitat-
ges que han sigut ocupats sense títol entre 2015 i 2021, la 
meitat han sigut recuperats, senyor Castelló. D’aquests, 281 
ja han sigut adjudicats a persones de la llista de demandants, 
que no s’ha esborrat cap llista d’espera. I del total de les 
recuperacions durant tota la vida del parc públic, només 366 
ocupacions sense títol han sigut regularitzades.

Acabe ja, senyor Castelló. Sap vosté què seria molt fàcil fer 
per al govern valencià en aquesta matèria? Fer el que feien 
vostés: abandonar el parc públic d’habitatge i no comptabi-
litzar les ocupacions…

El senyor vicepresident segon de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies…

El senyor vicepresident segon del Consell i conseller d’Habi-
tatge i Arquitectura Bioclimàtica:

Aquest govern té les prioritats molt clares: atendre les 
famílies, dignificar el parc públic i evitar estigmatitzacions 
simplistes. (Aplaudiments)

El senyor vicepresident segon de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyor conseller.

Passem ara a la pregunta 1.543, formulada per les diputa-
des Sabina Escrig i Sandra Martín, del Grup Parlamentari 
Socialista, a la consellera de Política Territorial, Obres 
Públiques i Mobilitat sobre la línia 10 de Metrovalencia. I 
la pregunta serà formulada per la il·lustre diputada Sandra 
Martín.

La senyora Martín Pérez:

Gracias, presidente.

Señora consellera, buenos días.

Desde su conselleria, se trabaja en conseguir que la soste-
nibilidad en nuestras infraestructuras públicas genere un 
impacto sobre la economía, la sociedad y el medio ambiente. 
Garantizando la accesibilidad a un sistema de transporte 
público de alta calidad y eficiente, reduciremos atascos, 
contaminación y accidentes en las ciudades, y así avanzare-
mos hacia los objetivos del desarrollo sostenible. Unos obje-
tivos que se han asumido en su conselleria a través de innu-
merables acciones políticas, que están contribuyendo a la 
gran transformación en la red de nuestro transporte público, 
ferroviario y tranviario.

Y en este contexto, consellera, el pasado 17 de mayo, se 
puso en servicio la línea 10 de Metrovalencia, y quere-
mos felicitarle tanto a su conselleria como a Ferrocarrils de 
la Generalitat por haber hecho posible esta actuación que 
otros dejaron frustrada. Estamos, consellera, ante una actua-
ción sin precedentes en los últimos años que, sin duda, va a 
contribuir a la gran transformación modal en la ciudad y en 
su área metropolitana. Con la línea 10, se dota de un trans-
porte ferroviario al sureste de la ciudad para dar servicio a 
focos de gran demanda y afluencia, como son la Ciudad de 
las Artes y las Ciencias, la Ciudad de la Justicia o el barrio 
de Nazaret. Se trata, por tanto, de una línea que va a unir el 


